
W dniu 9 grudnia Urzędów odwiedził Mar-
szałek Województwa Lubelskiego Jarosław 
Stawiarski. Krótka wizyta gospodarska w na-
szej gminie wynikła z obecności marszałka J. 
Stawiarskiego na budowie bliskiej nam drogi 
wojewódzkiej Nr 833.  

Podczas spotkania Pawła Dąbrowskiego, 
burmistrza Urzędowa oraz Jarosława Sta-
wiarskiego, marszałka województwa lubel-
skiego omówione zostały aktualnie realizo-
wane na terenie naszej gminy zadania, rów-
nież te wykonywane we współpracy z Urzę-
dem Marszałkowskim. 

W spotkaniu uczestniczyli również Kazi-
mierz Jagiełło, przewodniczący Rady Miejskiej 
w Urzędowie oraz Szczepan Jagiełło, kierow-
nik Oddziału Komunikacji Społecznej w Kan-
celarii Marszałka Województwa Lubelskiego. 

- Miałem okazję opowiedzieć Marszałko-
wi o naszych najbliższych planach inwesty-
cyjnych, ale i pilnych potrzebach, ale przede 
wszystkim podziękować za dotychczasowe 
wsparcie – podsumował wizytę Paweł Dą-
browski, burmistrz Urzędowa. JC

Marszałek  z wizytą w Urzędowie

Wizyta marszałka Jarosława Stawiarskiego była okazją do rozmów o inwestycjach.

Święta Bożego Narodzenia  
to czas radości, ale i refleksji  
dotyczących minionego okresu  
i nadchodzącej przyszłości...

W tych wyjatkowych dniach

życzymy,

aby świąteczny czas  
był przepełniony spokojem,

rodzinną atmosferą  
i życzliwością,

a Nowy Rok obfitował w same  
dobre dni i niegasnący optymizm.

Radosnego świętowania  
życzą  
Paweł Dąbrowski,  
burmistrz Urzędowa 

oraz 
Kazimierz Jagiełło,  
Przewodniczacy Rady Miejskiej  
w Urzędowie
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Drodzy Czytelnicy!

Oddajemy do waszych rąk ostatnie w tym roku 
wydanie „Gazety Urzędowskiej”. Tak, tak – ko-
niec roku 2020 zbliża się wielkimi krokami. Pomi-
mo nadal panującej epidemii koronawirusa uda-
ło nam się systematycznie informować Was przez 
cały rok. Dziękujemy, że byliście z nam. 

Jako zespół redakcyjny dołączamy się do życzeń 
bożonarodzeniowych skierowanych od naszych 
władz samorządowych. Niech ten świąteczny czas 
upłynie nam wszystkim w atmosferze rodzinnego 
ciepła i zrozumienia, a Nowy 2021 Rok przyniesie 
wiele dobra i spokoju. 

Zachęcamy do lektury bieżącego wydania Gaze-
ty Urzędowskiej. 

Miłego czytania. 

red. Justyna Cieślicka

Uczniowie urzędowskiego  
Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących im. 
Władysława Jagiełły zajęli 
pierwsze miejsce, jeśli chodzi 
o akcję oddawania krwi 
wśród młodzieży szkolnej 
z terenu naszego powiatu. 
Jesteśmy dumni, że nasza 
młodzież potrafi okazać 
tak dojrzałą  i godną do 
naśladowania postawę.  

W listopadzie tradycyjnie 
obchodzone są Dni Honoro-
wego Krwiodawstwa Polskie-
go Czerwonego Krzyża. Zwy-
kle przy tej okazji PCK orga-
nizowało uroczystość, która 
była wyrazem podziękowań 
dla krwiodawców. W tym 
roku ze względu na epidemię 
koronawirusa było inaczej. 

Podziękowania zorganizowa-
no, ale dużo skromniejsze. 
Odbyły się w siedzibie Sta-
rostwa Powiatowego w Kra-
śniku, które ufundowało na-
grody dla zasłużonych krwio-
dawców. Wspomniana akcja 
zbiórki krwi trwała od kwiet-
nia 2019 r. do marca 2020 r.

Warto wspomnieć 181 
uczniów (co czwarty uczeń 
mogący wziąć udział w akcji) 
z czterech szkół ponadpodsta-
wowych z terenu powiatu od-
dało ponad 80 litrów krwi.

Przy tej okazji ponownie 
zachęcamy do udziału w tego-
rocznej XVI edycji Akcji Pro-
mującej Honorowe Krwio-
dawstwo, która potrwa do 
końca marca 2021 roku. 

JC

Młodzież potrafi  
się dzielić!   

Projekt pod taką 
nazwą gmina Urzędów 
zrealizowała w listopadzie 
br. Jego przedmiotem była 
modernizacja dwóch przejść 
dla pieszych w miejscowości 
Skorczyce zlokalizowanych 
w okolicy tamtejszej szkoły. 
Dodatkowo zamontowano 
także 3 lampy solarne przy 
pobliskich przystankach 
autobusowych. 

Oznakowane w sposób 
aktywny wspomniane już 
dwa przejściach dla pie-
szych znajdują się tuż przy 
skrzyżowaniu dróg po-
wiatowych nr  2749L i nr 

2701L, których Zarządcą jest 
Zarząd Dróg Powiatowych w 
Kraśniku oraz skrzyżowa-
nia drogi powiatowej 2701L z 
drogą gminną nr 108321. Do-
datkowo w bliskim sąsiedz-
twie są także umiejscowione 
przystanki komunikacji pu-
blicznej. Z racji tej, że drogi te 
nie posiadają na ten moment 
oświetlenia ulicznego zdecy-
dowano się także na posta-
wienie 3 lamp solarnych.   

Podjęcie tych działań mia-
ło na celu wzmacnienie bez-
pieczeństwa w ruchu drogo-
wym,  przede wszystkim ze 
względu na ruch pieszych, 
szczególnie dzieci szkolnych. 
Przeprowadzenie tego zada-
nia od dawna było oczekiwa-
ne nie tylko przez mieszkań-

Bezpiecznie  
do szkoły

Przejścia dla pieszych są widoczne już z daleka.

ców i dyrekcję szkoły w Skor-
czycach, ale rekomendowa-
ne także przez Komendę Po-
wiatową Policji w Kraśni-
ku. Wspólna analiza dokona-
na przez wymienione podmio-
ty oraz powiat kraśnicki (bo-
wiem jedno z przejść znajduje 
się na drodze powiatowej) za-
owocowała realizają zadania.  

Wartość tego projektu to 
kwota 32 000, 00 zł, w tym po-
zyskane  na ten cel dofinan-
sowanie z Programu Ograni-

czania Przestępczości i Aspo-
łecznych Zachowań Razem 
Bezpieczniej im. Władysława 
Stasiaka na lata 2018 - 2020 
wynosi 28 800,00 zł. 

Warto wspomnieć, że w 
celu zwiększenia bezpieczeń-
stwa podróżnych i pieszych w 
tym miejscu dodatkowo jesz-
cze powstał chodnik w ra-
mach współpracy naszej gmi-
ny z powiatem oraz ustawio-
na została nowa wiata przy-
stankowa.                      JC
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Burmistrz Urzędowa, Pa-
weł Dąbrowski oraz przedsta-
wiciele Rady Miejskiej i sa-
morządu uczestniczyli oczy-
wiście we mszy świętej odpra-
wionej w intencji Ojczyzny. 

Po wspólnej modlitwie sło-
wo do uczestników wydarze-
nia skierował burmistrz Pa-
weł Dąbrowski. 

- Musimy pamiętać, z ja-
kim poświęceniem walczyli 
nasi przodkowie. Nasza urzę-
dowska ziemia jest ziemią pa-
triotyczną. Za wolność Rzecz-
pospolitej przelano tu wiele 
krwi. Dlatego jesteśmy winni 
pamięć wszystkim tym, którzy 
oddali życie za naszą Ojczyznę 
– mówił burmistrz Dąbrowski. 
- Dziś żyjemy w wolnej Polsce, 
w zjednoczonej Europie. Każ-
dy z nas może swobodnie wy-
rażać swoje poglądy. Mamy 
możliwość decydowania o so-
bie, o tym, gdzie i jak chcemy 
żyć. Nie wolno niczego narzu-
cać, warto jednak podkreślać, 
że w sprawach najważniej-
szych niezależnie od dzielą-
cych nas poglądów, czy różnic 
politycznych, które są przecież 
rzeczą normalną, powinniśmy 
umieć się porozumieć – pod-
kreślał burmistrz.

W tym skromnym święto-
waniu uczestniczył także sta-
rosta kraśnicki, Andrzej Rol-
la. W swoim krótkim przemó-
wieniu starosta Andrzej Rol-
la mówił o ofiarności, jaką 
wykazywali się nasi przod-
kowie, aby Polska odzyskała 
niepodległość i suwerenność. 
Podkreślał, że obowiązkiem 
obecnego pokolenia jest dbać 
o wolną Ojczyznę.  

Po uroczystościach religij-
nych miało miejsce skromne 
symboliczne złożenie kwia-
tów w miejscach szczegól-
nej pamięci na terenie gmi-
ny Urzędów. Wiązanki złożo-
no przy pomniku Józefa Pił-
sudskiego, Orląt Lwowskim, 
Aniele Wolności i Mogile Le-
gionistów.

Warto wspomnieć, że po 
mszy świętej w kościele mia-
ło miejsce krótkie wydarze-
nie związane z przekazaniem 
życzeń ks. Marcinowi Flasiń-
skiemu, wikariuszowi urzę-
dowskiej parafii z okazji wy-
padających w dniu 11 listopa-
da imienin księdza. Wszyst-
kiego najlepszego winszowali 
mu nie tylko przedstawiciele 
naszego samorządu, ale rów-
nież dzieci, chórzyści i Akcja 
Katolicka. 

JC   

Święto Niepodległości w Urzędowie
Ze względu na epidemię i związane z nią obostrzenia tegoroczne obchody Święta Niepodległości w Urzędowie miały 
zupełnie inny charakter w porównaniu do tego, jak u nas w gminie bywało. Świętowanie było wyjątkowo skromne, bez 
przemarszów, bez sztandarów i bez orkiestry strażackiej. Odbyły się tylko uroczystości religijne w urzędowskim kościele i 
symboliczne złożenie wiązanek kwiatów w miejscach szczególnej pamięci. 

Symboliczne złożenie kwiatów przy pomniku Orląt Lwowskich.

Imieniny świętował wikariusz ks. Marcin Flasiński.

Tradycyjnie uczczono Legionistów i Marszałka Józefa Piłsudskiego.
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W dobiegającym wła-
śnie końca 2020 roku wie-
le działo się  na drogach 
na terenie naszej gminy.  
Władze naszej gminy wraz 
z władzami powiatu oraz 
województwa podejmując 
wspólnie działania poka-
zały, że działając "Razem 
można więcej". Jest to pro-
sta, wręcz banalna zasa-
da, a efekty tej drogowej 
współpracy chyba wszyscy 
widzimy.

Odnowione drogi  
w miejscowości Góry  
i Józefin  
W miesiącach lipiec-

sierpień prowadzane zo-
stały prace remontowe 
na gminnych drogach we 
wspomnianych w sołec-
twach: Góry i Józefin. Za-
dania te zrealizowane zo-
stały przy wysokim, bo 
wynoszącym 80% dofinan-
sowaniu, jakie nasz samo-
rząd pozyskał z rządowego 
programu Funduszu Dróg 
Samorządowych. Obydwie 
inwestycje realizowała fir-
ma WODBUD sp. z o. o.

Jeśli chodzi o Góry 
nową nawierzchnię as-
faltową wraz z utwardzo-
nymi poboczami wykona-
no na odcinku ponad 1,3 
km. Wartość robót budow-
lanych tego przedsięwzię-
cia to kwota 300 415,19 zł, 
z czego wspomniane już 
80% to dofinansowanie po-
zyskane z FDS.

W odniesieniu do dro-
gi gminnej nr 108317L w 
Józefinie zmodernizowa-
no blisko 1,5 km. Na wspo-
mnianym odcinku poło-
żona została nowa na-
wierzchnia asfaltowa. 
Uzupełniono również pobo-
cza. Koszt budowlany tego 
zadania to 390 993,64 zł, 
przy czym podobnie, jak w 
przypadku pierwszego za-
dania 80% kosztów stano-
wić będzie dofinasowanie z 
rządowego programu.

Przebudowa ul. Kościuszki  
w centrum Urzędowa
W listopadzie remontu do-

czekała się zlokalizowana tuż 
obok budynku poczty w cen-
trum Urzędowa ul. Kościusz-
ki. Na zadanie władze Urzę-
dowa z Funduszu Dróg Sa-
morządowych pozyskały do-
finansowanie jeszcze w ubie-
głym roku. Całkowita war-
tość inwestycji to kwota 348 
897, 03 zł, przy czym wspo-
mniane dofinansowanie wy-
niosło 244 227 zł.

Realizatorem zadania było 
Przedsiębiorstwo Budowlane 
„EKO-DROGPOL sp. j., wyło-
nione w drodze przetargu. W 
zakresie przeprowadzonych 
prac znalazła się wymiana 
nawierzchni jezdni i chodnika 
na kostkę brukową oraz wy-
konanie odwodnienia wgłęb-
nego składającego się ze stud-
ni chłonnej i wpustów desz-
czowych z osadnikami. 

Kolejne zadania w ramach 
środków z FDS-u
W ramach naboru uzupeł-

niającego z Funduszu Dróg 
Samorządowych nasz samo-
rząd otrzymał 80% dofinanso-
wanie na remont drogi gmin-
nej w miejscowości Zadworze. 
"Remont drogi gminnej nr 
108317L od km 0+000 do km 
2+342 w m. Zadworze" będzie 
kontynuacją zadania, które 

wykonywane było w tej części 
Gminy Urzędów we wrześniu 
br., również przy udziale środ-
ków z FDS.

Burmistrz Urzędowa, Pa-
weł Dąbrowski podpisał już 
umowę z wybranym w dro-
dze przetargu wykonawcą za-
dania. Została nim kraśnicka 
firma WOD-BUD sp. z o. o., 
która zaoferowała wykonać to 
zadania za kwotę 586 914,07 
zł. Zakres robót będzie obej-
mował: remont nawierzchni, 
remont poboczy oraz rowów i 
przepustów. Zadanie ma być 
wykonane do końca czerwca 
2021 roku.

Lepszy dojazd do pól  
w Zakościelnym
W okresie letnim w sołec-

twie Zakościelne przeprowa-
dzone zostały  roboty drogowe 
polegające na wyłożeniu pły-
tami betonowymi wielootwo-
rowymi dwóch odcinków dro-
gi dojazdowej do pól upraw-
nych. Zadanie pod nazwą 
„Modernizacja drogi dojaz-
dowej do gruntów rolnych w 
obrębie Zakościelne” prowa-
dzone było przy udziale środ-
ków pozyskanych z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych.

Betonowe płyty pojawiły 
się na wspomnianych już 2 
odcinkach tej drogi. I etap re-
alizowała firma STAN-LUB, 
zaś II etap Budownictwo Dro-
gowe Piotr Groszek. Łączna 
wartość tych robót budowla-
nych to kwota 288 225,77 zł, 
z czego 60% wartości zada-
nia stanowią pozyskane przez 
urząd środki finansowe.

Fundusze Sołeckie również na 
drogi
W okresie lata przeprowa-

dzono szeroki zakres prac ma-
jących na celu poprawę prze-
jezdności na drogach gmin-
nych będących tzw. dojazda-
mi do pól. Zadania te sfinan-
sowane zostały w ramach 
Funduszy Sołeckich, oczywi-
ście w tych sołectwach, któ-
re zdecydowały się te środki 
przeznaczyć na ten wspomia-

Drogowe zadania na terenie  
Gminy Urzędów w 2020 r.

Droga dojazdowa do pól w Zakościelnym.

Od lipca można korzystać z odnowionej drogi w Górach.
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ny cel. Kruszywem utwardzo-
no fragmenty gminnych dróg 
m. in. w sołectwach  Góry, Jó-
zefin, Leszczyna, Majdan Mo-
niacki, Mikuszewskie, Bę-
czyn, Rankowskie, Popkowi-
ce.  Płyty betonowymi nato-
miast drogi w sołectwie Zako-
ścielne, Zadworze, czy Urzę-
dów.

Drogowe zmiany w centrum 
Urzędowa
W lipcu centrum Urzędo-

wa, dokładnie przy budynku 
Urzędu Miejskiego Nr 12 zlo-
kalizowanym przy drodze wo-
jewódzkiej Nr 833 wykonany 

został nowy chodnik. Zadanie 
zrealizował Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich w Lublinie. Koszt 
zadania opiewał na kwotę 
78 966,00zł, przy czym udział 
środków gminnych w wyniósł 
47 652,00zł. 

Bardzo ważną z punktu 
widzenia mieszkańców oka-
zała się oczekiwana od wie-
lu lat decyzja Marszałka Wo-

jewództwa Lubelskiego, któ-
ry przychylił się do próśb 
naszych władz odnośnie li-
kwidacji zatoki przystanko-
wej dla podróżujących w kie-
runku Chodel-Opole Lubel-
skie. Wspomniany przysta-
nek przeniesiony został w 
miejsce obecnego przystan-
ku przy drodze powiatowej, a 
dość duża zatoczka przystan-
kowa w tym momencie stała 
się miejscem postojowym.  

Zadania we współpracy z 
powiatem
W tym zakresie rozpoczęto 

oczekiwane od dawna przez 

mieszkańców szczególnie z 
kierunku Popkowice-Skor-
czyce zadanie budowy chod-
nika przy drodze powiatowej 
nr 2701L. Nasz samorząd na 
realizację tego zadania prze-
znaczył środki w wysokości 
170 tys. zł. Drugą część kosz-
tów sfinansował powiat. Po-
czątkowo zakładano, że zada-
nie przeprowadzone zostanie 

na dwóch odcinkach: od Za-
kościelnego w kierunku Skor-
czyc oraz od Popkowic w kie-
runku Skorczyc. Ostatecznie 
jednak z drugiej części zre-
zygnowano, ponieważ budo-
wa chodnik miała być w miej-
scu nasypu i zasadnym jest, 
by przygotowany nasyp nieco 
odleżał. Drugą część chodnika 
wykonano więc w miejscowo-
ści Skorczyce.

Na początku grudnia, dzię-
ki bardzo dobrze układają-
cej się współpracy ze starostą 
kraśnickim Andrzejem Rollą 
zrealizowana została kolejna 
inwestycja drogowa. Chodzi 
o drogę powiatową nr 2622L 
relacji Opole Lubelskie-Sko-
ków-Boby dla odcinka położo-
nego w naszej gminie w miej-
scowości Majdan Bobowski. 
Część środków na to zadania 
powiat kraśnicki otrzymał 
w ramach dofinansowania z 
rezerwy budżetu Minister-
stwa Infrastruktury. Koszt 
zadania to  kwota 268 204, 17 
zł.

Niebawem będzie robione
Nasi radni środki w wy-

sokości 170 tys.  zł zabezpie-
czyli, jako dotację gminną  na 
przebudowę drogi powiato-
wej nr 2631L w miejscowości 
Wierzbica-Kolonia. 1 grud-
nia br. Andrzej Rolla, staro-
sta kraśnicki podpisał umo-
wę z wykonawcą tego zada-
nia. Kompleksowy remont 
nawierzchni drogi powiato-
wej nr 2631L relacji Wierzbi-
ca- Ratoszyn w miejscowości 
Wierzbica Kolonia przepro-
wadzony zostanie na odcinku 
2,5 km. Wykonawca  zadania 

tj. firma: BUDROMOST-
STARACHOWICE SP. Z 
O.O. zaoferował realizację 
zadania przeprowadzić za 
kwotę 929 033,60 zł. Nale-
ży zaznaczyć, że 50% war-
tości tego zadania pokryte 
zostanie z naboru uzupeł-
niającego w ramach środ-
ków Funduszu Dróg Sa-
morządowych.   

Wiele wskazuje, że w 
wyniku wspólnego dzia-
łania powstanie też nowa 
droga do Kraśnika. 2 
grudnia br. w Lubelskim 
Centrum Konferencyjnym 
podpisane zostało poro-
zumienie ws. planowanej 
budowy drogi powiatowej 
Urzędów – Kraśnik – Wy-
żnianka – Olbięcin. Inwe-
stycja swoim zasięgiem 
będzie obejmowała teren 
Miasta Kraśnik, Gminy 
Urzędów, Gminy Trzydnik 
Duży, Gminy Dzierzkowi-
ce oraz Nadleśnictwa Kra-
śnik. Dzięki zaangażowa-
niu Marszałka Wojewódz-
twa Lubelskiego Jarosła-
wa Stawiarskiego wszyst-
kie strony przygotowa-
ły wspólny wniosek o do-
finansowanie z Regional-
nego Programu Operacyj-
nego Województwa Lubel-
skiego.

Planowana droga po-
wiatowa będzie stanowić 
ważny odcinek komunika-
cyjny Powiatu Kraśnickie-
go oraz odciąży drogę kra-
jową nr 74 i wojewódzką 
833. Przewidywany okres 
realizacji przedsięwzięcia 
to lata 2021–2030. JC 

Odremontowana ulica Kościuszki.

Powiatowa inwestycja w Majdanie Bobowskim.

Dzięki środkom z FDS wykonano drogę w Józefinie.
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W dniu urodzin ks. 
Franciszka Kapalskiego, 
16 października 2020 
roku odbyła się w 
Sułowie k.Szczebrzeszyna  
niecodzienna uroczystość 
odsłonięcia i poświęcenia 
tablicy ku pamięci ks. 
Prałata  Franciszka 
Kapalskiego,  który 
4 czerwca 1940 roku  
uratował od śmierci z rąk 
okupantów   hitlerowskich  
mieszkańców wsi Sułów i 
ocalił wieś.

Tego dnia  w kaplicy para-
fialnej  zgromadzili się: przed-
stawiciele  Samorządu Gmi-
ny Sułów-Leon Bulak –Wójt 
Gminy,  Aleksandra Za-
jąc-skarbnik, Ryszard Pietry-
kowski – radny,  Marta Ra-
dzik –dyrektor Gminnej  Bi-
blioteki Publicznej, miesz-
kańcy Sułowa- strażacy, na-
uczyciele, pracownicy gmi-
ny.  Przybyli też bliżsi i dalsi 
krewni oraz znajomi ks. Fran-
ciszka z Urzędowa: siostrze-
nice- Urszula Kajda  z synem 
Tomaszem, Ewa Gałkow-
ska, Dorota Baran; siostrzeń-
cy – Henryk Sabeł z żoną Ha-
liną,  Szczepan Gałkowski  z 
córkami – Marią i Ewą, zię-
ciami- Arturem i Januszem, 
wnukami  - Emilią, Malwiną, 
Szymonem i Przemysławem; 
dzieci zmarłej Teresy Grze-
gorczyk, siostrzenicy ks. Fran-
ciszka – córka  Agnieszka Do-
rosz  i syn Krzysztof Grzegor-
czyk; bratanica – Iwona Lam-
part  z siostrą  cioteczną  Mał-
gorzatą,  Elżbieta Kuśmider-
ska, Marianna Parczyńska, 
Teresa i  Erazm Leopold Gał-
kowski.

Uroczystość  rozpoczę-
ła się  Mszą Św.  w inten-
cji  ks. Franciszka Kapal-
skiego. Celebrowali ją: ks. 
proboszcz  Marek Gudz z 
parafii Sułów oraz ks. wi-
kariusz  Marcin Flasiński 
z Urzędowa.  Przed bło-
gosławieństwem przema-
wiał p. Ryszard Pietry-

kowski, wnuk uczestników 
tragicznych wydarzeń  w Su-
łowie  w czerwcu 1940 roku, 
człowiek który zainteresował 
się osobą i czynem księdza 
Franciszka o którym słyszał 
od dziadków w dzieciństwie. 
Napisał o tym w lokalnej ga-
zecie. Dzielił się wrażeniami 
z przeprowadzanych w Suło-
wie wywiadów, opowiadał o 
trudnościach podczas poszu-
kiwań materiałów  dokumen-
talnych na temat zdarzeń z 
1940 roku. Podkreślił rolę p. 
Marty Radzik  w pozyskaniu 
środków na ufundowanie  ta-
blicy, które przekazała Fun-
dacja Orlen, w ramach pro-
jektu „Moje miejsce na ziemi”.

Agnieszka  Dorosz, od-
czytała list skierowany od p. 
Pawła Dąbrowskiego – Bur-
mistrza Urzędowa do Wójta  
Sułowa, organizatorów wyda-
rzenia i mieszkańców. Tak-
że ona zabrała głos w imieniu  
rodu Kapalskich.  

Potem uczestnicy  histo-
rycznego  wydarzenia uda-
li się przed budynek Urzę-
du Gminy, na którym zosta-
ła  umieszczona  tablica upa-
miętniająca czyn ks. Kapal-
skiego. Odsłoniła ją p. Iwona 
Lampart- bratanica ks. Ka-
palskiego wraz z wójtem Su-
łowa. Miejsce pamięci po-
święcił  ks. proboszcz  Marek 
Gudz. Przy tablicy głos zabrał 

p. Leon Bulak. Podkreślił do-
niosłość wydarzenia jako ży-
wej lekcji historii. Zaznaczył, 
że Polacy, zwłaszcza mło-
dzież, powinni wiedzieć jakie 
krzywdy wyrządzili wrogowie 
naszemu narodowi podczas 
II wojny światowej. Dobitnie 
przeciwstawił się on fałszo-
waniu  polskiej historii,  mó-
wiąc o kłamliwej nazwie „pol-
skie obozy koncentracyjne”.  

Po krótkim przemówieniu 
p. Wójta  gospodarze i goście  
złożyli kwiaty  w nowym miej-
scu pamięci narodowej  i zapa-
lili znicze.  W dowód wdzięcz-
ności członkowie rodziny Ka-
palskich  wręczyli piękne wią-
zanki  kwiatów organizatorom 
uroczystości, po czym wszyscy 
udali się  do budynku  gmin-
nego na poczęstunek.

W trakcie przyjęcia  wystą-
pił  Szczepan Gałkowski, mó-
wiąc o związkach rodziny  Ka-
palskich  z ziemią zamojską  
gdzie w trudnych czasach wo-
jennych i powojennych jego 
wuj pełnił posługę kapłańską.

Urzędowianie i Sułowianie  
żywo dyskutowali  przy sto-
łach.  Pani Marta Radzik  po-
darowała gościom z Urzędowa  
3 albumy   pt. „Ziemia Zamoj-
ska” z dedykacją,  „Kaplicz-
ki i krzyże przydrożne gminy 
Sułów” oraz informatory tu-
rystyczne „Ziemia Zamojska”. 
Elżbieta Kuśmiderska  wrę-

czyła p. Pietrkowskiemu „Głos 
Ziemi Urzędowskiej” z 1996 
roku, w którym umieszczony 
jest artykuł o księdzu prałacie 
Kapalskim  oraz kilka egzem-
plarzy GZU z 2020 roku. 

Uroczystość poświęcona  
zacnemu Urzędowianinowi  
upłynęła w miłej, serdecznej i 
rodzinnej atmosferze. Zwień-
czyła ją wycieczka  niektórych 
gości  z Urzędowa do pobliskie-
go Szczebrzeszyna gdzie żył, 
pracował i modlił się ks. Fran-
ciszek. Urzędowianie  zwiedzi-
li kościół św. Katarzyny  znaj-
dujący się naprzeciw  kamie-
nicy  w której mieszkał ksiądz  
i drugą świątynię w obrębie 
Rynku. Pobyt na Ziemi Zamoj-
skiej został uwieczniony m.in. 
zdjęciem  przy  „Chrząszczu”.

E. Kuśmiderska

Żywa  lekcja historii  w Sułowie

Delegacja z Urzędowa. fot. Erazm Leopold Gałkowski.

Tablica poświęcona ks. Kapalskiemu.
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Dnia 26 listopada 2020 r. 
odbyła się XXVI sesja VIII 
kadencji Rady Miejskiej w 
Urzędowie. 

Na posiedzeniu wszyscy 
obecni wysłuchali informa-
cji na temat działalności Za-
kładu Gospodarki Komunal-
nej w Urzędowie przedsta-
wionej przez Pana Leszka Sa-
dowskiego – Kierownika Za-
kładu. Na ternie gminy Urzę-
dów znajduję się cztery uję-
cia wody: Mikuszewskie, Na-
talin, Zadworze, Boby-Księże. 
Woda jest do odbiorców do-
starczana za pośrednictwem 
sieci rozdzielczej oraz przy-
łączy domowych – sieć roz-
dzielcza - 101 km, łączna dłu-
gość przyłączy 82 km. Ście-
ki odprowadzone są poprzez 
układ kanałów do oczyszczal-
ni ścieków przy ul. Wodnej 
76. Łączna długości sieci ka-
nalizacji sanitarnej to 25 709 
km. Oczyszczalnia ścieków w 
Urzędowie oczyszcza średnio 
163 m3 ścieków na dobę. 

W 2020 r wybudowano w 
m. Mikuszewskie sieć kana-
lizacji sanitarnej o długości 
7  km. Inwestycja przepro-
wadzona została dzięki dofi-
nasowaniu ze środków Euro-
pejskiego Funduszu Rozwo-
ju Regionalnego Operacyjne-
go Województwa Lubelskiego 
na lata 2014-2020,Osi prio-
rytetowej 6 Ochrony Środo-
wiska i Efektywne Wykorzy-
stanie Zasobów, Działanie 6.4 
Gospodarka wodno – ścieko-
wa. Wybudowana sieć kana-
lizacji sanitarnej jest kana-
lizacją grawitacyjną. Łącz-
ny koszt budowy sieci 3 060 
000 zł. Suma do zwrotu 1 934 
139 tys. jest to 85% od kosz-
tów kwalifikowanych (koszty 
kwalifikowane 2 275 457 zł).

Zakład Gospodarki Komu-
nalnej w Urzędowie wdraża 
zaawansowaną platformę in-
ternetową, która będzie da-
wała użytkownikom możli-
wość załatwiania drogą elek-
troniczną szerokiego zakresu 
spraw obsługiwanych przez 
Zakład z zakresu gospodarki 
wodno – ściekowej:
-pobieranie wniosków o wy-

danie warunków przyłącze-
niowych 
-możliwość zawierania umów 
przyłączeniowych na dostawę 
wody i odbiór ścieków 
-sprawdzenie stanu rozliczeń 
za usługi komunalne 
-podawanie przez odbiorców 
stanu odczytu wodomierza 
-wnoszenie uwag, zgłoszeń, 
zapytań 
-płatności online.

W tym celu zamontowano 
w m. Mikuszewskie 110 wo-
domierzy z funkcją odczytu 
radiowego. W celu ulepsze-
nia sieci informatycznej zo-
stał zakupiony serwer a firma 
specjalistyczna wdrożyła pro-
gramy niezbędne do funkcjo-
nowania e -Boka.

W sprawach bieżących rad-
ni podjęli następujące uchwa-
ły:
1. Uchwała Nr 
XXVI/167/20 w sprawie 
uchwalenia Rocznego progra-
mu współpracy Gminy Urzę-
dów z organizacjami pozarzą-
dowymi i innymi podmiota-
mi mogącymi realizować za-
dania pożytku publicznego na 
rok 2021.
2. Uchwała Nr 
XXVI/168/20 w sprawie po-
wołania Komisji Konkurso-
wej w celu przeprowadzenia 
postępowania konkursowe-
go na stanowisko kierownika 
Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Urzędowie.
3. Uchwała Nr 
XXVI/169/20 w sprawie zmia-
ny Statutu Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Urzędowie.

4. Uchwała Nr 
XXVI/170/20 w sprawie uchy-
lenia uchwały Nr XVI/107/20 
Rady Miejskiej w Urzędowie 
z dnia 30 stycznia 2020 r. w 
sprawie zamiaru likwidacji 
Szkoły Podstawowej im. Jana 
Pawła II w Moniakach wraz z 
oddziałem przedszkolnym.
5. Uchwała Nr 
XXVI/171/20 w sprawie wy-
boru metody ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia 
stawek tej opłaty.
Według nowych stawek obo-
wiązujących od stycznia 2020 
roku opłata za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi 
zbieranymi i odbieranymi w 
sposób selektywny na tere-
nie Gminy Urzędów wyniesie 
18,00 zł miesięcznie od jedne-
go mieszkańca. Opłata za go-
spodarowanie odpadami ko-
munalnymi, jeśli odpady nie 
są zbierane i odbierane w 
sposób selektywny wyniesie 
54,00 zł miesięcznie od jedne-
go mieszkańca.
6. Uchwała Nr 
XXVI/172/20 w sprawie okre-
ślenia wzoru deklaracji o wy-
sokości opłaty za gospodaro-
wanie odpadami komunalny-
mi składanej przez właścicie-
la nieruchomości oraz warun-
ków i trybu składania dekla-
racji za pomocą środków ko-
munikacji elektronicznej.
7. Uchwała Nr 
XXVI/173/20 w sprawie okre-
ślenia szczegółowego sposobu 
i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpa-
dów komunalnych od właści-
cieli nieruchomości i zago-
spodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.
8. Uchwała Nr 
XXVI/174/20 w sprawie 
uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i po-
rządku na terenie Gminy 
Urzędów.
9. Uchwała Nr 
XXVI/175/20 w sprawie 
określenia wysokości rocz-
nych stawek podatku od                              
środków transportowych 
obowiązujących na terenie 
gminy Urzędów na 2021 
rok.
10. Uchwała Nr 
XXVI/176/20 w sprawie 
obniżenia średniej ceny 
skupu żyta przyjmowanej 
do obliczenia podatku rol-
nego na 2021 rok.
Średnia cena skupu żyta 
będąca podstawą do usta-
lenia podatku rolnego na 
rok podatkowy 2021  zosta-
ła obniżona z kwoty 58,55 
zł za 1 dt (ustaloną Komu-
nikatem Prezesa Główne-
go Urzędu Statystycznego) 
- do kwoty 39,00 zł za 1 dt.
11. Uchwała Nr 
XXVI/177/20 w sprawie 
określenia wysokości sta-
wek podatku od nierucho-
mości obowiązujących na 
terenie gminy Urzędów na 
rok 2021.
12. Uchwała Nr 
XXVI/178/20 w sprawie 
zmian budżetu gminy na 
rok 2020.

W programie gru-
dniowej sesji przewi-
dziany jest następujący 
temat: Przyjęcie budże-
tu gminy na rok 2021. 

Beata Szwarnowska

Sprawozdanie z posiedzenia XXVI sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Urzędowie



Jesienna kampania 
w Lidze Okręgowej 
zakończona. Znamy już 
wszystkie najważniejsze 
rozstrzygnięcia rundy. 14 
listopada odbyły się ostatnie 
mecze w lidze okręgowej 
grupa (Lublin) LZPN. 

Drużyna GKS Orzeł 
Urzędów rozegrała 15 spo-
tkań. Nasz zespół zakończył 
tę część rozgrywek w drugiej 

połowie tabeli. „Orzeł” wy-
lądował na 12 pozycji w ta-
beli. Ma na swoim koncie 5 
zwycięstw, 2 remisy i 8 pora-
żek. Bilans bramkowy to 20 
strzelonych do 22 straconych 
bramek. Na listę strzelców 
wpisali się jesienią:
7 bramek - Arkadiusz Maj 
4 bramki - Kamil Słoniewski 
2 bramki – Kamil Śnieżyń-
ski oraz Patryk Barszcz.
Po 1 bramce – Dawid Kar-

W związku z zaistniałą sy-
tuacją pandemiczną, zajęcia 
stacjonarne w Ośrodku Kul-
tury w Urzędowie w dalszym 
ciągu w większości są zawie-
szone. W miarę możliwości 
placówka prowadzi niektóre 
zajęcia w grupach kilkuosobo-
wych.Spotkania i uroczysto-
ści okolicznościowe oraz kon-
kursy realizowane są w sie-
ci. Oprócz wykonywania prac 
bieżących, staramy się nie dać 
o sobie zapomnieć. Szykuje-
my dla Was   niespodzianki 
w związku ze zbliżającymi się 
świętami Bożego Narodzenia. 
Dziecięcy zespół  muzyczno-
wokalny Wesołe Nutki oraz 
Vox Celestis pod kierunkiem 
instr. Jana Kowala przygoto-
wują świąteczny repertuar.  
Tradycyjnie na urzędowskim 
rynku stanęła Szopka Bożo-
narodzeniowa, wspólne dzie-
ło mieszkańców. Dziękujemy 
wszystkim, którzy pomagali w 
przygotowaniu naszej szopki 
bożonarodzeniowej: Czesła-
wowi Pomorskiemu, Paw-
łowi Sulidze, Tadeuszowi 
Kochańskiemu, Adamowi 
Serwie, Edkowi Ambroż-
kiewiczowi, Markowi Am-
brożkiewiczowi, Grzego-

rzowi Pomorskiemu oraz 
pracownikom ZGK w Urzędo-
wie. Choinki w tym roku, po-
darował Grzegorz Pomor-
ski, za co serdecznie dzięku-
jemy. Każdego roku staramy 
się wzbogacać to miejsce o ko-
lejną figurę. Przyjdźcie i zo-
baczcie co nowego pojawiło się 
tym razem. Rozstrzygnięty zo-
stał konkurs na NAJPIĘK-
NIEJSZĄ OZDOBĘ CHO-
INKOWĄ. Wykonane prace 
będą piękną ozdobą tego wy-
jątkowego miejsca. Ogłosze-
nie wyników konkursu odbę-
dzie się 20 grudnia w niedzie-
lę, podczas składania życzeń 
dla Mieszkańców i Gości przez 
Burmistrza Urzędowa Pawła 
Dąbrowskiego oraz Probosz-
cza naszej parafii dr Andrze-
ja Wocha. 

6 stycznia  w święto Obja-
wienia Pańskiego nie pójdzie-
my tłumnie jak co roku w Or-
szaku Trzech Króli, ale bę-
dziemy świętować troszkę ina-
czej. Mamy podpisaną umowę 
z Fundacją OTK w Warsza-
wie, bezpłatnie otrzymaliśmy 
chorągiewki, śpiewniki i inne 
gadżety. O szczegółach poin-
formujemy wkrótce. 

Mimo trudnych warun-

ków związanych z pandemią 
udało nam się wykonać małe, 
ale bardzo potrzebne remon-
ty. Odnowiliśmy obserwato-
rium astronomiczne, zabez-
pieczyliśmy   dach na wie-
ży, wzmocniliśmy tam podło-
gę i osuszyliśmy ściany. Mieli-
śmy oszczędności, bo w związ-
ku z pandemią pewne nasze 
działania zostały zawieszone 
– ośrodek był zamknięty. Za-
oszczędzone   pieniądze, po-
stanowiliśmy zagospodaro-
wać  we właściwy sposób. Jest 
teraz ładniej i bezpieczniej.

Czas zamrożenia aktywnej 
działalności OK w związku z 
epidemią koronawirusa wy-
korzystujemy także na pra-
ce nad przyszłorocznymi ini-
cjatywami – piszemy wnioski 
i projekty, staramy się o do-
finansowanie, opracowujemy 
materiały.

Również Biblioteka Pu-
bliczna w Urzędowie oraz jej 
filie w Moniakach, Bobach i 
Popkowicach, stanęły przed 
koniecznością zmiany trybu 
funkcjonowania swoich pla-
cówek. Biblioteki działają na 
wielu różnych płaszczyznach.  
Wypożyczenia książek odby-
wają się na zewnątrz budyn-

Z działalności Ośrodka Kultury w Urzędowie

czewski, Tomasz Skoczylas, 
Mateusz Kozakowski, To-
masz Janczarek 

 Zdobyte 17 punktów to 
przede wszystkim mecze do-
mowe, gdzie w pięciu me-
czach udało się wywalczyć 
punkty. Sytuacja gorzej wy-
gląda na wyjazdach aby dwa 
razy „Orzeł” wrócił do Urzę-
dowa z punktami. 

Czeka nas ciężka wiosna. 

Za naszymi plecami są ze-
społy, które mają charakter i 
będą walczyć o każdy punkt, 
ale my nie odpuścimy. 

W imieniu Zarządu oraz 
zawodników GKS Orzeł 
Urzędów dziękujemy wszyst-
kim za wsparcie a w tym 
szczególnym czasie życzymy 
zdrowym i pełnych radości 
Świąt Bożego Narodzenia.

Tomasz Janczarek 

Podsumowanie rundy jesiennej  
w wykonaniu naszych „Orłów”

ku, po uprzednim kontak-
cie mailowym lub telefonicz-
nym. Prowadzona jest akcja 
,,Książka na telefon”. Biblio-
tekarki starają się być z czy-
telnikami w ciągłym kontak-
cie online na swoim profilu 
na Facebooku, przygotowu-
jąc ciekawe treści, oraz dzieląc 
się informacjami, jak wyglą-
da teraz ich praca. Intensyw-
nie prowadzą także tzw. pra-
ce wewnętrzne – opracowują 
nowości czytelnicze, dokonu-
ją zakupów, uzupełniają bazę 
bibliografii regionalnej, wpro-
wadzają  opisy i zasoby w sys-
temie elektronicznym. Cały 
czas są do dyspozycji czytelni-
ków poprzez kontakt mailowy 
lub telefoniczny, 

W tym trudnym dla nas 
wszystkich czasie, zachęcamy 
do zapoznawania się z infor-
macjami zamieszczanymi na 
stronie internetowej OK oraz 
na fb.

Drodzy Mieszkańcy! Życzy-
my Wam zdrowych i spokoj-
nych Świąt Bożego Narodze-
nia oraz wszystkiego dobre-
go w nadchodzącym Nowym 
2021 Roku.  Do zobaczenia 
wkrótce!  

Teresa Kaźmierak


